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Podzim je jedno ze čty ročních období, je to prechod mezi létem a zimou. V klimatick1'ch
podmínkách mírného pásu se právě na podzim sklízí většina Úrody a opadavé listnaté stromy
ztrácejí listí. Dny se krátí, ochlazuje se, více prší.

Astronomick podzim začíná podzimní rovnodennostÍ- na severní polokouli kolem23. zái,
najižníkolem21'b ezna akončízimnímslunovratem*2'l .prosince,resp.21.června.

V meteorologii jsou souhrnn m termínem podzim označeny měsíce záí, íjen a listopad
(b ezen, duben a květen na jižnípolokouli).

Na podzim v mnoha zemích začíná školnírok. Je todáno historick mid vody, kdy děti běŽně
pomáhaly p i sklizni na statcích, a teprve když bylo sklizeno, mohly chodit do školy. Listí má
oranŽovou barvu a opadává'

Poďzim zail



Vážení spoluobčané,
Dovolte mi, abych Vás pozdravil u p íleŽitosti vydání zá iového zpravodaje'

Mnozí z Vás se jistě dozvěděli z tisku, že v druhé polovině měsÍce zá Í se konala v Praze
akce na podporu rozpočtového určení daní. V p ípadě Nové Vsi by to znamenalo p íjem do
obce zhruba o 1 200 000,- vyšší neŽ v p edešl ch letech. Vyjád it svťrj názor a podpo it tuto
akcí p išlo cca 1000 starost ' Vě ím' že naše snaha nebyla marná, p i návštěvě u p edsedy
vlády Petra Nečase, nám byla v uvedené věci p islíbena podpora.

Dále mi dovolte, abych Vám sdělil postup prací na odstranění povod ov ch škod.

Dne 26. záÍí nám byla p edána stavba ,, Rozší ení čov" ao zkušebního provozu.
Postupně jsme zahájili v vozy fekáIií'

V srpnu nám byla p edána opravená komunikace a cyklostezka kolem vodárny.
Dokončena byla také oprava všech místních komunikací, které byly poškozeny p i

srpnov ch povodních v lo ském roce. Zahájeny byly opravy a v stavba všech mostri a
lávek v obci, většina bude opravena ještě v letošním roce. Most u h iště a most na
Albrechtickém potoce bude opravován v první polovině p íštího roku.

skoro dokončená je v stavba dětsk ch h išt'v MS a u restaurace pod Kaštany. U obou
h išt'budou umístěny hrací prvky, které dodaly Tomovy Parky s'r'o. Dětské houpačky byly
také umístěny naproti íestauraci u Ko ínkri, kde je záměrem obce v budoucnu Vybudovat
vícerjčelové h iště. chtěl bych velice poděkovat klientr]m zTKDZ Nová Ves , kte í nám
pomohli s v kopov mi pracemia osazením hracích prvk .

Těsně p ed dokončením je oprava fotbalového h iště. Dotace na tuto rekonstrukci byla
p idělena fotbalovému klubu od ministerstva školství, kultury a tělovi chovy.

V souča-sné době je p ipravováno rozší ení obecního vodovodu u fotbalového h iště,
naproti oU a na Rrjžku. První práce započnou ještě V letošním roce, celá akce by měla b t
dokončena v roce 20í2.

P idělena nám byla také dotace na obnovu lesního porostu v lokalitě nad Vískou' Tato
obnova bude trvat t i roky.

obec Nová Ves získala zaprijčení povod ov ch zábran (na dobu neurčitou), které byly
v letošním roce odzkoušeny v praxi, jak p i cvičení povod ové komise, tak p i hrozÍcím
nebezpečí povod ov ch záplav koncem prázdnin.

P etrvávajícím problémem je oprava hlavní komunikace. obec vedla a stále vede jednání
s KSSLK. o v sledcích těchto jednání Vás budu informovat v p íštÍm čísle zpravodaje.

Závěrem mi dovolte pozvat všechny seniory na sraz d chodcti konan dne 14. 10. 201'l ve
'l4:00 hod. na myslivně Ml1i nice.
Také srdečně zvu rodiče, prarodiče a naše nově narozené občánky na jejich p ivítání dne
15. 'lo. 2o11 v 10:00 hod. na oÚ Nová Ves.

VÁŽENÍ sPoLUoBČANÉ 
' DÁMYA PÁNoVÉ' DĚTl .

Up ímně nevím, jak mám začít psát '

Někdy v b eznu jsem dostal nápad uspo ádat dobročinnou akci pro obec Nová Ves, která se
uskuteĎnila 3. 9. 2011 v Liberci. Vše jsem pečlivě p ipravovat, aby všechno jak se íká klaplo.

Účast těch' pro které byla tato akce určena' tím myslím Vás oběany Nové Vsi, byla skoro
nulová. Za ta léta co tu žiji, mě koljkrát udivilo' Že se obcí ší í fámy a pomluvy rychlostí blesku,
ale aby si lidé ekli mezi sebou, Že se koná dobročinná akce pro obec, to ne.

Ale i p es Vaší ne čast se mi poda Ílo utrŽit cca' 12.800'-kě, které pouŽiji na nákup sportovních
pomŮcek, aŽ budou zrekonstruovaná sportoviště v naší obci'

Den po dobročtnné akci, tedy v neděli' jsem rozezlen napsal článek na facebook. Byla to reakce
na zklamání' byl jsem zoufaly z nezájmu lidí' tolik jsem Se snaŽil, stálo mě to čas i peníze a
mzelo mě' že vy jste tam nebyli. omlouvám se za drsná slova, měl jsem volit vkusnější' p esto
trvám na svém, Že jsem v tom byl sám a Vy jste neměli o akci' chystanou hlavně pro Vás, zájem.

Názory jako:

,' Co budu dělat v Liberci' to je dálka' nebo proč to není ve Vsi? Asi tito spoluobčané nevědí, že
obě h iště vzala voda a bohuŽel není kde '

V Nové Vsi není jediná vhodná plocha k uspo ádání fotbalového turnaje, a proto jsem byl nucen
uspo ádat, tento tUrna'i v Llberci na hrišti' které bylo perfektně p ipraveno, jak pro fotbal, tak pro
jiné soutěže pro děti i dospělé'

TÍmto bych rád poděkoval Straně pro otev enou společnost ,respektive je1í p edsedkyni Lence
Ha|amové , dále náměstkyni he1tmana pro kulturu Libereckého kraje, paní lng . Lídii Va1nerové'
hasičŮm SDH SEVER' Že mi pomohli tuto dobročinnou akci uspo ádat. Dále děkuji všem
dobrovolník m a sponzor m' kte í se cel den starali a bezproblémov prťrběh celé akce' P átelé
ještě jednou děku1i a smekám, protoŽe to jak jste mi pomohli se nedá vyjád it slovy. Poděkování
pat í také pivovaru SV|JANY moštárně LAŽANY uzená ství KAREL KLoUČEK' Írmě cELTll/A
za bezplatné zap jčení stanu, KoFoLA ČR a také muzikantovi, kteryi hrál cel den zadarmo
FRANToVl BÍLKoVl'

DĚKUJl'

Zastupitel obce Nová Ves' MlRoSLAV sMoLA.

Jaroslav Miiller - starosta obce



Informace o p ijatém usnesení
z ve ejného zasedání zastupitelstva obce Nová Ves,

okr. Liberec konaného dne 11.7.2011

Úkol: prově it zda u mostu p es Jeiici (u Šrépánk 1 neuniká vocla z obccního ádu

Usnesení 54/1I Zastupitelstvo obce revoku'je usncscní č. 39/09 zc dnc 8'6.2009
Takto: geometrick' plán č- 609-18/2008 odsouhlasen KU Libcrec l8'l2.2009 byI nalrrazen zdrivodu
rozší ení p ístupovych komunikací nov1im geometrickym plánem č' 658_ 66/2009'
Privodní p.p.č' byla dle georn' plánu č. 658 -6612009 p ečíslov1rna a piivtrrlní vyrlrěra pozcmk byla
upraÝena.

Pro: 9
Llsnesení 55i 11 Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemku p.č'580/l 8 k. ,Nová Ves u ('lrrastavy o

v mě e 424 ml odděleného z p.p'č,580/7 k'ii' Nová Ves u Chrastavy geon]etr. plánilrl č. 736-5Íl/2() l l l( v1iše
jmenovanému pozetlku bude z ízeno pi'edkupní právo obce.

Pro: 8

ZdrŽel se: p'.Tahelka
Usnesení 56/11 Zastupitelstvo obce bere na vědorní žádost o změtru vyběru pozemku k prodeji
Pťlvodně odsouhlaseny prodej pozemku 30l/l2 k'u' Nová Ves u Chrastavy uveden;i v geo:netrickém plánu
č.609-18/2008 Zo usnescním č' 53/] l se ruší.Zo schvaluje prodej nezasíťovaného pozemku č. 301/20 k. .

Nová Ves u Chrastavv o vymě e 845 rl2 uveden v geometrickdm plánu č. 658-66/2009.
K vyše uvedenému pozemku brrde z ízeno pi'edkupní právo obce' Do kupní smlouvy bude zanesena
podmínka vystavby rcrdinného domu ncjd lc do dvou let.

Pro:9
Usnescní 57lll ZastupiteIstvo obce souhlasí s poskyrnutím Ílnančního p íspěvku ve v ši na rekonstrukci
hudebního altánu v areálu hradu Grabštejna

Pro:9
Usnesení 58/11 Zastupitelstvo obce souh]así s poskytnutírn finančního p ispěvku ve v1íši Technické
univerzitě v Liberci na vydání publikace ,'Kristián Kryštof hrabě C]lam_Gallas.'

Pro:9
Usnescní 59/l1 Zastupitelstvo obce schva|uje vysledek v1i'běrov ho iízení na upravu ,'Vei'ejné čelové
komunikace na cyklistickou stezku ťtsek l l0 Nová Ves,,
V1i'běrové ízení rryhrála firma 

'.FJnalstav'' 
na zákiadě r'yhodnocení nabídek hodnotící kclnrise _ zyilézj|a

ekonomická vyhodnost nabíriky' 
Pro: 9

Usnesení ()iIl ZastupiteIstvo obce schvaluje novy povodrloqi plán obce Nová Ves
Pro: 9

Usnesení 61/11 Zastupitelswo obce projednalo a schvá]ilo jmenování stalosty tltt lLrnkce
oddávaj ícího.

Pro: 9

Usnesení 62111 Zastupite]stvo obce schválilo návrh bytové komrsc pi'idělení ollccrlíclr bytťr (viz p ílolra)
Pro:9

Usnesení 63/ll Žádost o navrácení obecnílro bytu č.p. l l Nov:i Vcs, ktcI1i pi'eti oc1iczclern

do zahraničí rodina uŽívala, u kterého skončila platnost nájcnlní srrlloLlvy nl dollrt urči|tlu červen 2005,
navrhu3e Zo ešit právní cestou.

Zastupitelstvo obce bere na vědorní žádost lnanŽeIr] i\'ÍiŠkovičov;?ch 0 po1]]oc obcc p i získání bytu pojejich
dlouholetértl ttávrltu zc zahranici'

Pro: 9
Usnesení 6411l Zastupitelstvo obce bere na vědomí seznánlení s vyhlášením v1iběrového
izení na obnovu obecního majetku postiženého povodní v r' 20]0 (viz p íloha seznam projektťi obnor,1'

obce Nová Ves)
Pro: 9

Usnescní 65/ll Zastupitelstvo obce bere na vědonlí projckt .'Zelená vesnice.,
Pro:9

Informace o p ijatém usnesení
z ve ejného Zasedání zastupitelstva obce Nová Ves,

okr. Liberec konaného dne 12.9.2011

Úkol: - pozvat zástupce Povodí Labe a Zástupce KSSLK na ve ejné setkáni s místními občany
do Hostince u Ko ínk (objasnit vypouštění p ehrad' prava toku, oplava komunikace
z Nové Vsi do Chrastavy''.)

_ svolat schrjzku k podání vysvětlení o vyričtování za rok 20 l 0 čp. l 87

Usnesení 6111 Zastupitelstvo obce schvaluje' aby p i společném projednání ,, spojení zenlního a

stavebního ízení na provedení stavby č. IV-l2_4004 ,, nrezi obcí a ČEZ Distribttce a's' byto souběŽně
projednáno rozší ení ve ejného osvět]ení V ]okalitě Nová Ves (ťarma, pod h bitoven'r, u Autronicu)

Pro: 8

Usnesení 61l1l Zastupitelstvo ohce schvaluje nominaci člen do konrise vyběrového ízcnl zr oÚ
Nová Ves na obsazení místa editele ZS + MS a to: p. Mijllera, p. KobJiha, náhradník p. jabelka'.

Pro: 8

Usnesení 8/ll Zastupitelstvo obce souhlísi s p íkupem pozenrku pro pí. Ha.!novou. Jedná se o
pozemky p'č' 813lz (46 m2) a p.č. 873/5 ( i 3 m2) - drivodem je zarovnání pozemku p.č' l3l7.

Pro:8
Usnesení 69/ll Zastupitels1vo obce souhlasí s Žádosti manže]ťr Kupsk1ich o pt'odloužení tcrmínu
lrystavby RD v lokalitě Nová Ves *Víska z rodinn ch dťrvod za p edpokladu zahájení v1istavby nejpozdě'ji
v p íštím roce.

Pro: 8

Usnesení 70/l1 Zastupitelstvo obce souhlasí s žádostí p. Bílka _ odstoupení od koupě pozenlku p.č.
1299122. (1116 m2'1.

Pro: 8

Usnesení 71111 Zastupitelstvo obce souhlasí sprodejerl stavební parceJy p'č'l299l22 (ll16 m2)
manŽel m Cernákoqi m pro stavbu RD'

Pro: 8

Usncsení 72l1l Zastupitelstvo obce souhlasi s prodejem části stavební parcel.v p'p'č'1299/l6 k. u' Nová
Ve s u Clrrastalry o v1i'mč e l 00l m2 p. Szilágymu za ričelem v1istavby RD

UsnesenÍ 73/1l
Pro:8

Zastupitelstvo obce schváIilo Žádost o finanční vyrovnání pro ZŠ ( Dohoda o
poskytnutí čelovébo p íspěvku _ pastelkovné pro I a II ročník) zárove souhlasi s poskytnutím p ispěvl<u
na nákup vánočních dárkťt '

Pro:8
Usnesení 74ll1 Zastupitelstvo obce bere na vědomí stíŽnost na obtěžování hlukem, zpťrsoben m
provozem létajících mpdel 'Za tímto rjčelem bude vypracována obecně závazná lrylrláška o oclrranč
nočního klidu a regulaci hlučnj,ch činnosti'

Pro: 8

I]sncscní 75/1l ZastupiteIstvo obcc bcre na vědomí záměr pronájmu části budovy byvalého Autroniku
pro občany romské menŠiny za ričejem kulturně odborné osvěqv.

Pro:8
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POZVAi\KA
DNE: 14. 10. 20'11 ve 14:00 hodin

se na myslivně ,,Ml nice" koná sraz seniorťl obce Nová Ves

DNE: 15.10.201'1 v 10:00 hodin
V zasedací místnosti oÚ koná vítání občánkťr obce NováVes

Srdečně Žádám obÓany' kte í navštěvují a nebo se rozhodnou navštěvovat
Knihovnu v Nové Vsi, aby knihy vraceli v daném termÍnu.

Místní knihovna v Nové Vsi je otev ena:
každé pondělí od 15 hod. do 17 hod'

Knihovna se zmodernizovala, 1e plně digitální.
odkaz na webové stránky knihovny najdete na stránkách obce Nová Ves'

Srdečně Vás zveme!79
81
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65

75
65
60

OZNAMEI{I

Dne 23. 10.2011 neděle se budou odvážet NEBEZPECNE ODPADY
Stanoviště u Ko ínkťt

Hala
u Ol.l

v 10:00 hod.
v 10:15 hod.
v 10:45 hod.

Truhlá ství Afida v 11:00 hod.



SDH T{OVA VES
Dne 1' července jsme se Starostou obce p. MÚllerem p evzaly v Liberci nové velitelské terénní

zásahové vozidlo ToYoTU HILLUX. Toto vozidlo bylo z větší ásti financováno z fondu česko-
polské p íhraniční spolupráce cíl 3. Získání finančnÍ dotace na toto Vozjdlo bylo podmíněno
p íhraniční spoluprací s hasiči z Polska. Projektem na pomoc p i likvidaci Živeln ch katastrof na

uzemí obou státŮ. Náš sbor navázal spolupráci s hasičj z blízké obce za Porajow. Taio jednotka

naši obec navštíví 24. 9. na soutěŽi ,'Pohár mikroregionu jizerské podhťt í,, 'která 
je po ádána

na louce u restaurace u Ko ínk '
P i této p íleŽitosti by jsme chtěli poděkovat obecnímu zastupitelstvu za schvá|enÍ po ízení

tohoto vozidla auvolnění ílnančního podíluobcekevropskédotaci napo ízení tohotoVozidla.
V Sobotu 7' 8. jsme byli pozváni do města Chrastavy na slavnost nazvanou RoK PoTÉ'

Slavnostní proslovy p edneslo jedenáct starostť] z postiŽen;ich obcí povodní ze srpna 2010 a

místop edseda Senátu ČR p. Sobotka. Po projevech se ujal slova Litomě ick arcibiskup ímsko-
katolické církve mons' Baxant, ktenj' posléze poŽehnal posádkám těchto vozťt a posvětil VŠechna
hasičSká vozidla získaná z íondu iesko-polské spolupráce cíl 3.

Dne 3. 9' jsme byIi pozváni na odloŽené oslavy 120 let od zaloŽení hasič v obci Chotyně .Tyto

oslavy měly oíiciá|ně probíhat v měsici srpnu roku 2010, ale díky povodni se místní hasiči
rozhodli po ádat tyto oslavy až v tomto termÍnu. JeŠtě v tento den jsme byli odpoledne pozváni do
Českého Dubu místními hasiči na Slavnostní p edávání a VysvěcenÍ nového hastÓského

automobilového Žeb Íku' kteni hasiči p ebírali od starosty města Česk17 Dub'
1. 10' od1íŽdí vybrané druŽstvo Neveče al David, Jahelka Marek, Chábera Jan, Nábělek

Lukáš na nejtěŽŠí soutěŽ, která se po ádá na okrese Liberec pod názvem,,Hasičská noc pod

JeŠtědem'' nad touto soutěŽí p evzal záštitu hejtman Libereckého kraje 'SoutěŽ po ádá 14 obcí
leŽÍcích v podjeŠtědí. DruŽstvo na soutěŽ pojede s cisternov;im automobilem se kter;im postupně
objíŽdÍ VŠechny po ádajícÍ obce a v kaŽdé plní fyzicky náročné disciplíny' Další dva naši hasiči
jsou určeni jako rozhodčí jedné z disciplín.

O umístění na soutěŽích vás budeme informovat v p íštím vydání zpravodaje.

M}'slivecké sdružení

Myslivci informují!

BIíŽí se podzim a tím i Větší aktivita jak zvě e' tak i myslivcŮ. Celoroční práce Vrcholí VŽdy
k podzimu, kdy máme možnost se aktivnězapojit ido prťrběrného lovu zvě e.

Jako každ rok se nám poda ilo odchovat ve volié e u naŠí myslivny několik desítek bažantŮ a
kachen, o které se denně stará pan Jaroslav Svoboda. Je aŽ neuvě itelné, jak se o svá ku átka
denně stará jiŽ několik let.

. Pan Jaroslav Svoboda v íjnu slaví 70 let.

,,PIYejeme mu tímto vše neilepší a pevné zdraví.'o

Kachny jsou jiŽ na rybníku a tam se o ně zase stará náš mysliveck hospodá pan Hruška' Je
t eba kaŽdodenní krmení a ochrana p ed Škďdnou, která by nám mohla kompletně naši snahu
odchovu zhatit.

Jsou naplánovány dva hony na drobnou zvě a to Ve dnech 1 g. 1 1 . a 10. 12. 2011 .

Jak baŽanti, tak kachny jsou pro nás jednou z moŽností a tahákem do tomboly na našÍ posledni
leči' Letos se bude konatV hostinci,,U Ko ínk " dne'19. 11. 2011'

V letošnim Íoce jsme požádali o dotaci na zízení t í mysliveck ch políček realizovan ch
v lokalitě podle lesa směrem na Fnj'dlant a na Pechánkov ch loukách.

Jako velk nešvar jsou volně pobíhající psi, kte í nám letos prokazatelně zlikvidovali jiŽ čty i
kusy srn í zvě e. Proto Vás žádáme o VětŠí pozornost nad sv mi čty noh mi miláčky.
Jakc druh1i' nep ítel jsou auta' ta mají bohuŽel, také velk podíl na ribytku srnčí zvě e.

Za MS p edseda V Portele
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Den otev en ch dve í v Terapeutické komunitě ADVA|TA

Jmenuji se Hruboš a budu Vám vyprávět, jak já tento zajímav' den viděl'
Den otevien ch dve í u nás v ADVAITĚ měl začít kolem 1 3' hodiny v riteni 1 3. zá í. Ale
my klienti |sme do toho začali ezat už od rána. Uklízíme kaŽd den, ale tento den jsme

si dali velmi záležeI, aby se návštěvníkŮrm u nás líbilo. Každy z nás po cely pracovní

blok (9:30 * 12'00 h) hákoval jako hovado, aby bylo vše tip t'op. Náš pán domu pečlivě

dchlížel a velmi dob e organizovai.
P ed vstupem do domu byl stolek, na kterém byly v robky z naší dílny, které si mohli

naši návštěvníci koupit - náušnice, keramIka a tak dále'
KaŽd ' kdo p išel, byl proveden cel}7m domem _ kulturní místností' jídelnou' po

pokojích i na pťrdě, kde máme keramickou dílnu, stav na tkaní koberc , koutek na

vyrobu ručně vázanych knih a stanoviště zvané ,,pedig", kde pleteme z papírov ch
ruliček košíky a truhly' Návštěvníci si také prohlédli zahrádku, kde se snaŽíme pěstovat
zeleninu, a dílnu pro práci se d evem, která je spojena s posilovnou.

Zlat m h ebem celého dne pro nás bylo divadlo' které jsme si pro hosty p ipravili.

Hra se jmenovala ',on-line" a napsali ji Dr. Dekl a Cecil' Hra p edstavila ukázky ze
Života komunity, a to od príjmu do terapie' p es povinnosti klientťr a trávení volného
času, aŽ po totální zbláznění z moŽnosti mít u sebe sv j vlastní mobilní telefon a

p ístup k internetu' Ve h e rjčinkovali všichni klienti. By|i jsme pěkně nervozní, ale na

nikom z nás to nebylo určitě vidět (ha, ha' ha). Hosté Se snráli od začátku aŽ do konce,
někter1im aŽ tekly slzy.

Po cely den bylo v '|ídelně p ipraveno naší kráskou občerstvení ve sty|u kaviáru'
lan Ž ' humrri a slavičích hlasivek'.. Haha, na to jste snad neskočili! Nene, byli tam

chlebíčky, buchty a kafe'
Byli tu idva novlná i z MF DNES a dělali rozhovors jedním klientem' odpoledne pak

p ijeli daIší lrosté ze spolupracujících organizací - z Krajského rj adu Libereckého kraje
p ijela protidrogová koordinátorka lng. Jitka Sochová, dále pracovníci z Magistrátu
města Liberce ' z Městského rj adu v Zelezném Brodě, z občanského sdruŽení Naděje'
z Terapeutické komunity Kaleidoskop ,z občanského sdruŽení Most k naději a

samoz ejmě nás jako kaŽdoročně navštívili i pracovníci sousedního Dcmova pro osoby
se zdravotním postiŽením APoSs. Celkem 'jsme hostili 22 p íjemn ch lidí se zájmem o

naší situaci. Dne otev en1ich dve í se také z častnili zaměstnanci ADVA|TY a to jak

komunity' tak i libereckého Centra ambulantních sluŽeb'
Byl jsem moc rád, Že jste prišli a podívali se' jak se tu my narkomani mámeO
Všem moc děkujeme za čast a p íspěvky na naše volno časové akce.

Hru boš

Je tu konec prázdnin a začíná další školní rok, v naší mate ské škole máme zapsáno
23 dětí. Do první t idy nám odešlo pět dětí, z toho tri holčičky do naší základní školy.
Místo nich p išli ti nejmenší, které se od větších kamarádťt musí naučit vše' co budou
pot ebovat.

Někte í se ihned rozběhnou mezi kamarády, ale jsou itací' kte í se maminky drŽí za
ruku nebo i za nohu ,, jako klíště" a jen pomalu si vybírají, s čím Si budou hrát.

V prťrběhu dopoledne oschnou i poslední slzičky, protoŽe si musíme pohrát, zazpívat'
zatancovat' také zacvičit, něco nakreslit nebo vyrobit' potom se proběhnout venku a
stihnout to vše, neŽ p ijde maminka. Někomu se odpoledne ani nechce dom .

Děti a myslím' Že i rodiče byli p íjemně p ekvapeni nov mi šatnami' které jsme
p |pravili jako uvítání do nového školního roku' Ještě nás čeká v měna vchodovych
dve í, které zajisti větší teplo na chodbách a vyměna starého okna v šatně za nové
plastové. Na zahradě nám pracovníci obecního rl adu postavili novou ná ad'ovnu
společnou s altánkem' kde máme pěkné d evěné lavičky a dlouh stťtl na kres|ení'
A potom ta největší změna - naše školní zahrada. Děti pozorují, jak se buduje a uŽ se
moc těší' aŽ bude hotovo a budou si moci všechno Vyzkoušet. Zatím tedy využÍváme
pouze mal kousek nad školkou a často podnikáme vycházky, abychom lépe poznávali
naší vesnici.

V íjnu nás čeká p edstavení v Naivním divadle v Liberci a vystoupení na setkání
senior r na myslivecké chalupě Mlynice' Děti pilně nacvičují básničky, písničky i
taneček.

P íští tyden uskutečníme vylet do Radvánovic do Šťastné země' čeká na nás
spousta prťrIezek a rťrznych dětsk ch atrakcí. V pr běhu měsíce íjna pojedeme
společně se Školáky a s polsk mi dětmi do Zoo Liberec a do Babylonu. Pokud nám
bude p át počasí, máme ještě v plánu celodenní vylet do Českého Ráje'



nainstalovány nov hcrní prvky pro děti. Toto vše je hrazeno z dotace po ízené od Euroregionu
Nisa. projekt p íhr'aničrrí sptrluprácc obcí Boga na a Nová Ves.
Budeme vě it, Že všc 1lr'tlbčhlrc hIadce a děti rraváží nová p átelství s polsk rni dětmí'

Tak už zase zaěal novy školní rok 20il * 20l2' V naší škole došlo k personálním zniěnátn'

odešel p. Mgr. Filip Januš a po mate ské dovolené nastoupila paní učitelka Mgr' Hana

Štrynclová. l'a učí 3. a 4. ročrrík. paní učitelka Eva Brestovanská r.ryučuje l. a 2. ročník. Celkem
je ve škole 17 žák:iu, do prvrri t ídy nastoupily t i šikovné dívky. škodajen. Že prvriáčkťr ncp išlo

více.
V pátek 16. za í podnikia pani učitelka Štr1nciová se 3. a 4. ročníkenr cyklistick r"r]'1et do

old ichova v Hájích. Část trasy jeiy děti po hlavni silnici, v Mníšku se napojily na cyklostezku'

Pod1e slov paní učitelky byly děti ukázněné a reagovaly i na silniční značení, coŽ se jim bude

velice hodit p i lryuce na dopravním h išti vLiberci vprvní polovině měsíce íjna. Počasí na

tomto r^jletě bylo pěkné, proto by pani učitelka chtěla zopakovat' Násled"ující tyden nás ček'á

společně s mate skou školou celodemí qi let do Radvánovic u Turnova do Sťastné země' Jedná

se o dětslc,v park pln1i prťrlezek a dětskych atrakcí, kde se děti nejen r,y ádí, ale musí zde

prokázat také fyzickou zdatnost' V měsici íjnu bude probíhat na myslivecké chalupě Ml nice

setkání seniorťr a následně na obecním ir adu vítání novych občánkri do Života. S paní učitelkou

Brestovanskou, p i hodinách zpěvu, děti pilně nacvičují na tato \rystoupení' P i hodirrách

pracovních činností r,ryrábíme rnalé dárečky pro dťrchodce' Děti rnaji Z těchto vy_stoupení pěkn,v

zážitek, ale mnozí maji také malou tremu' aby vše dopadio tak. jak má. P ijďte se na je'iich

snahu podívat a odmě te je malym potieskem.

Naše škola nayáza|a p íhraniční spolupráci se Základní Školou r'Bogatyně. Dokonce

kalendár'ního roku nás čekají dva společné celodenní q,i'lety s polsk mi dětmi' Jeden z nich bude

do Českého ráje a druh;' do Zoo Liberec a do Babylonu do IQ parku. Zde si děti nrohou vše

následně r,ryzkoušet, je to nejen pr'o ně zábavné, ale i poučné. Zda vše dopadne dob e, záleží také

trochu na počasí' aby bylo pěkné a ne takové jako v létě. Dále naše děti navštíví Naivní divadlo

v Liberci, máme r.rybráno několik p edstavení. Myslím' že za snahu ve škole, budou děti

odměnění zaj ímal mi akcemi.
Velkou zn1ěnou prochází naše školní zahrada, začalo sejiŽ budovat dopadové h iště s umělym

trávníkem. Děti se moc těší, až si zde zalrrají lbtbálek. Dokonce kalendá ního roku budou

Plánované akce: íjen

prosrnec

ffiffiffi
ČrsnÝ sv.rz ŽEH

Drakiáda
Sch ze v)lboru
Mikulášská nadílka

Termíny jednotlivych akci budou včas up esněny .

Marta Halí ová

Dne27' srpna 2011 porádala kulturní komise Společně s Česk m svazem Žen pro

děti ,,Rozloučení s prázdninami". Akce se konala na louce naproti Terapeutické
komunitěAdvaita od 14.00 hodin. Bohužel stále nám chybí fotbalové h iště' kde máme i

sociální zaízení' lkdyŽ počasí se během dne změnilo' ochladilo se a náSledně byly i

dešťové p eháriky, akce se zÚčastnilo asi t icet dětí. Byly pro ně p ipraveny SoutěŽe,
ukázka v cviku sluŽebního psa a opékání bu t . Samoz ejmě byly děti odměněny
mal1imi dárky.

Vsobotu 24' záí 2011 proběhl zájezd do Litomě ic na Zahradu Čech' počasí bylo
pěkné. Většina z nás si Vezla domť] ke íčky, květiny i něco dobrého na zub.
Doufáme' Že se podobná akce zopakuje i p íští rok'



Z HISTORIE
Historie mate ské školy
V roce '1976 se nacházela mate ská škola v prostorách dneŠního obecního domu

č'p. 187.
V tomto roce bylo zapsáno čty icet dětí od dvou do pěti let, poŽadavky rodič na

umístění dětí do mate ské školy presáhly stanovenou kapacitu' a proto školská komise
uváŽlivě rozhodovata p ednostně o p ijetí pětilet ch dětí.

V prvním oddělenÍ bylo zapsáno 15 dětí a ve druhém oddělení 25 dětí. Začátek
školního roku probíhal ve znamení práce podle nové koncepce p edškolní v1ichovy.

ProtoŽe se počet neumístěnych dětí zvyšoval' bylo nutno co nejrychleji dokončit
p estavbu mate ské školy' MNV k tomuto tikolu p istupoval velice zodpovědně a

p edstavitelé obce se zÚčast ovali brigád. Aktivně se zapojovali i mladí rodiče.

P estavba byla prováděna od roku 1975v akci,'Z,,
Hodnota stavby '... '''. 470 000 Kčs
Skutečné náklady .'.'...360 000 Kčs
Zdarma odpracováno..... 5 616 Kčs
Na stavbě se podílely: lnteriér částkou 50 000 Kčs

n.p. Státní statek 60 000 Kčs
oNV Liberec 316 000 Kčs

V noru roku 1977 bylo otev eno nově vybudované oddělení s kapacitou pro dvacet
dětí. Mate ská škola byla vybavena novym nábytkem, lťrŽkovinami a hračkami. Všichni
rodiče se podíleli na budování školní zahrady, která byla dokončena v roce 1977 (nyní

parcela Romana Malého). Velmi aktivně pomáhalo škole myslivecké sdruŽení Nová
Ves-Ml nice'Jehočlenovéodpracovali 120hodinnavybudování chodníkuuškolkya
děti dostaly darem srnčí maso' Školní rok 1977-1978 navštěvovalo mate skou školku
60 dětí. Probíhala spolupráce mezi ZDŠ a mate skou školou, děti měly moŽnost
navštěvovat ukázky vyučování' tím se seznámily s prost edím školy i druŽiny.

SRPŠ aktivně spo|upracovalo se školou' uskutečnily se tyto akce: vánoční besídka'
rodičovsky ples, vylety rodičťr s dětmi ve spolupráci S partnerskymi závody, rŮzné

besídky, brigádnické akce a sportovní odpoledne ve spolupráci s TJ Sokol. V tomto

školním roce se poda ilo uskutečnit dvě divadelní p edstavení liberecké scény a
kouzelnické pásmo. Nejstarší děti měly možnost navštívit dopravní hriště v Liberci, coŽ
p ispělo k lepší v uce dopravní vychovy.

Ke konci školního roku proběhl dětsk karneval, odpoledne téhoŽ dne pak besídka
prorodiče,kdeděti p edvedly'cosenaučily. Veškolnímroce1979-B0byloveškolce
umístěno 66 dětí. oHS po zváŽeni došla k závěru, Že největší moŽny počet
umístěnych dětí je 62 a to pouze do konce školního roku 1981' Pro další období byla

stanovena kapacita 56 děti. Ve školním roce 1981- 82 bylo celkem umístěno 57 dětí
coŽ odpovídalo stanovené kapacitě.

Školní rok 1982 _ 83 byl zahájen s počtem 46 dětí' ty byly rozděleny do dvou
oddělenÍ.

Ve školním roce 19B3 -84 bylo p ijato 40 dětí, ztoho pět dvouletych. Kapacita školy
nebyla plně vyuŽita' Počet p edško|ních děti v obci se podstatně sníŽil. Děti byly

rozděleny do dvou t íd. Ve školním roce 1984 85 bylo Zapsáno také 40 dětí. Následující
školní rok 1s8s -86 však počet dětí klesl na tricet. V roce 1986 bylo p i1ato pouze pět

dětí, počet zapsanych dětí se sníŽil, proto bylo p ikročeno k pravám v rozdělení
oddělení' Šxolka byla rozdělena na jedno a pťrl oddělení. KaŽd m rokem se po ádaly
brigády na školní zahradě, tradiční plesy, akce pro děti, vylety' oslavy Dětského dne,

návštěvy divadla i liberecké galerie' Vkvětnu 19B7 probíhala v Hrádku nad Nisou
olympiáda MŠ' oivka z naší mate ské školky se velice dob e umístila. Patronátní

závod lnteriér nadále pomáhaI škole p i mal ch opravách a rjdrŽbách objektu' V této
budově školka sídlila do roku 1992'

Vb eznu roku 1992 na podnět Školského u adu v Liberci ve spolupráci s obecním
uradem Nová Ves, vzniklo rozhodnutí, p estěhovat mate skou Školu do budovy b1ivalé

druŽiny a to z ekonomickych d vodťr.
oÚ uvolnil 30 0OO,- Kč na nutné rlpravy' zejména sociá|ního zaízení. Školní rok 1992

_ 93 byl již zahájen v nové mate ské škole' Zrušena byla školní jídelna p i mate ské
škole, děti se stravovaly vjídelně základní školy' Jídelna je součástí budovy školky,
školáci docházely do jídelny spojovací chodbou. Konec školního roku byl poznamenán
velkou změnou, mate ská škola se jako samostatné zaízení ruŠila a stala se součástí
spo|eČného zaÍzen|' Základní škola s t ídou mate ské školy" od 1' 9. 1993' V této
budově materská škola sídlí do dnešního dne'

Čerpáno ze školní kroniky |\,4Š Nová Ves - kroniku vedla pi. Alena Šlechtová
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